
 

 

 

 

 

                    
 

 

 

MEGHÍVÓ 

 
A Győr-Moson-Sopron Megyei Önkormányzat és a Magyar Nemzeti Vidéki Hálózat 

megyei területi felelőse tisztelettel meghívja Önt  

 

2015. november 10-én, kedden 14 órai kezdettel 

a Megyei Önkormányzati Hivatalban tartandó egyeztetésre 

(Győr, Városház tér 3. - II. emeleti tanácsterem) 

 

Az egyeztetés témája:  

- A 2014-2020-as időszak megyei fejlesztési elképzeléseinek összehangolása  

 

- Aktuális információk megosztása a Terület- és Településfejlesztési Operatív Programról 

és a LEADER programról  

 

 

Megjelenésére feltétlenül számítunk!  
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EMLÉKEZTETŐ 

a Győr-Moson-Sopron Megyei Önkormányzat és a Magyar Nemzeti Vidéki Hálózat megyei 

területi felelőse által összehívott egyeztetésről 

 

Résztvevők a Szigetköz - 

Mosoni-sík LEADER 

Egyesülettől: 

 

 

Eller Gizella, Susovits Vera, Tóth Zsuzsanna 

 

Fórum időpontja: 

 

 

2015.11.10. - 14.00 óra 

 

Fórum helyszíne:  
 9024 Győr, Városház tér 3. II. emeleti tanácsterem  

Megyei Önkormányzati Hivatal  

 

 

 

 

Az egyezetésen részt vettek:   

 Megyei Önkormányzat elnöke  

 Megyei Önkormányzat munkatársai 

 Megyei LEADER Helyi Akciócsoportok elnökei és munkatársai 

 Magyar Nemzeti Vidéki Hálózat megyei területi felelőse 

 

Németh Zoltán, a Megyei Közgyűlés elnöke köszöntötte a megjelenteket, elmondta, hogy 

fontosnak tartja, hogy a jövőben együttműködés kezdődjön a LEADER HACS-ok és a Megyei 

Önkormányzat között. 

Székely Rita, az MNVH területi felelőse elmondta, hogy a 2020-ig tartó időszakban a települési 

önkormányzatok főként a területfejlesztési és a vidékfejlesztési forrásokból tudnak majd 

forráshoz jutni fejlesztési elképzeléseik megvalósításához, ezért fontos, hogy a Megyei 

Önkormányzat és a LEADER egyesületek között legyen kapcsolat, tudjanak egymás részére 

információkat átadni, segítséget nyújtani. 
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A LEADER egyesületek munkaszervezet vezetői ismertették a 2020-ig számukra rendelkezésre 

álló forrásokat: 

HACS neve 

2014-2020 között HFS 

tervezési területre 

vonatkozó indikatív 

keretösszeg  

(IH Közlemény 22/2015. 

V.18.) 

Működésre 

fordítható 

keretösszeg (15 %) 

Fejlesztésekre 

fordítható 

keretösszeg (85 

%) 

Alpokalja- Fertőtáj 

Vidékfejlesztési 

Egyesület 

559 000 000 Ft 83 850 000 Ft 475 150 000 Ft 

Pannónia Kincse 

LEADER Egyesület 
869 000 000 Ft 130 350 000 Ft 738 650 000 Ft 

Rábaköz 

Vidékfejlesztési 

Egyesület 

535 000 000 Ft 80 250 000 Ft 454 750 000 Ft 

Szigetköz- Mosoni Sík 

Vidékfejlesztési 

Egyesület 

600 000 000 Ft 90 000 000 Ft 510 000 000 Ft 

 

Mindhárom munkaszervezetnél a 3 fő foglalkoztatásának megteremtése a cél, ennél kevesebb 

munkavállalóval nem lehet a feladatokat ellátni. 

A munkaszervezet vezetők kiszámolták, hogy a 2023-ig tartó időszakban a 3 fős 

munkaszervezet működtetéséhez még mennyi forrásra lenne szükségük, a jelenleg 

rendelkezésre álló keretösszeg felett. Ez az összeg az Alpokalja- Fertőtáj Vidékfejlesztési 

Egyesület esetében 34 millió forint, a Szigetköz- Sík LEADER Egyesület esetében 20 millió 

forint, a Pannónia Kincse LEADER Egyesületnek jelenleg 16 millió forintos adósságállománya 

van, melynek folyamatos csökkentése a cél, emellett még további forrásokat kell bevonnia majd 

a 2023-ig tartó működéshez. 

A megyei HACS-ok hatékonyan működnek együtt, a Helyi Fejlesztési Stratégiájukba több 

közös projektet is terveznek, közösen szerveznek konferenciákat, mint például a délelőtt 

megrendezett „Egyedi szennyvízkezelés” konferenciát. 

Mind a négy megyei Helyi Akciócsoport számára nehézséget jelent az utófinanszírozás. 

Susovits Vera, a Szigetköz- Mosoni Sík Vidékfejlesztési Egyesület munkaszervezet vezetője 

elmondta, hogy a finanszírozáshoz az önkormányzatoktól kértek segítséget, hogy ne kelljen 

hitelt felvenniük. Az önkormányzatok egyöntetűen megszavazták számukra a lakosságarányos 

kölcsönt, 50 Ft/fő összegben. 

Budai Imre, a Rábaköz Vidékfejlesztési Egyesület munkaszervezet vezetője elmondta, hogy 

jelenleg két fős munkaszervezettel dolgoznak, ők is szeretnék bővíteni három főre, azonban az 

nyilvánvaló, hogy a rendelkezésre álló keretösszegből nem lehetséges három fő foglalkoztatása. 

Ki kell egészíteni ezt a pénzösszeget, melynek megoldásaként javasolja, hogy legyenek 

kifejezetten a HACS-ok számára kiírt pályázatok, valamint váljon lehetségessé, hogy a HACS-

ok LEADER forrásból megvalósításra kerülő pályázatokat menedzseljenek. Fontos lenne, hogy 

ez jogszabályban legyen rögzítve, mert a LEADER egyesületek nem tudnak versenyezni a 

pályázatírókkal, projektmenedzserekkel. Megfelelő kommunikáció szükséges ahhoz, hogy a 

pályázók számára nyilvánvalóvá váljon, hogy a LEADER egyesületek írhatnak és 



menedzselhetnek pályázatokat, hiszen eddig mindig azt hallották a munkaszervezetek 

dolgozóitól, hogy ez számukra tilos az MVH delegált feladatai miatt. 

Páliné Keller Csilla, az Alpokalja- Fertőtáj Vidékfejlesztési Egyesület munkaszervezet vezetője 

elmondta, hogy ők osztrák mintára „Bürgereurót”, azaz polgárforintot szedtek be az 

önkormányzatoktól, két alkalommal, melyet 100 Ft/fő összegben határoztak meg, és az 

önkormányzatok lakosságarányosan fizették meg.  

Budai Imre elmondta, hogy egyesületüknél a tagdíjfizetés is nehézkes, a tagoknak nem jelent 

előnyt, hogy az egyesület tagjai, így a civil szféra és a vállalkozói szféra tagjai nem akarnak 

tagdíjat fizetni.  

Páliné Keller Csilla ismertette a megalkotásra kerülő Helyi Fejlesztési Stratégiájuk főbb 

elemeit, mely alátámasztja, hogy a HFS-ben ki kell tekinteni a többi operatív programra is. 

Kérdés, hogy a TOP források illesztése lehetséges –e a vidékfejlesztési forrásokhoz? 

Németh Zoltán szerint is elengedhetetlen más források bevonása is, bár az országos 

programokra kevés a ráhatása a Megyei Önkormányzatnak vagy a LEADER egyesületeknek. 

Vannak átfedések a VP és a TOP esetében, együtt kell működni ezek hatékony kihasználására, 

jól kell kommunikálni, hogy mely fejlesztés valósítható meg a TOP keretből, és melyre 

érdemesebb inkább a VP keretéből pályázni. 

A Megyei Önkormányzatnál rendelkezésre állnak a TOP tervezési folyamat során benyújtott 

projektötletek, besorolták őket az illeszkedő operatív programokba, végül 3,8 milliárd forint 

értékű TOP projektötlet maradt, erre 700 millió forintos keret áll rendelkezésre. 

Fontos, hogy ne legyenek a pályázatok benyújtása során párhuzamosságok. 

Németh Tamás, a Pannónia Kincse LEADER Egyesület munkaszervezet vezetője elmondta, 

hogy a HACS projektgyűjtése során nagy igény mutatkozik a mikrovállalkozások fejlesztése 

és a turisztikai célú pályázatokra, azonban ezekre forrás nincs.  

Németh Zoltán: A TOP pályázatokat az NGM írja ki és a Megyei Önkormányzat menedzseli. 

A Kormány törekvése, hogy a projektmenedzsment ne menjen ki a magánszférába. 

Budai Imre: A pályázatírói piac fel van osztva, mindenképpen jogszabály kellene, hogy a 

LEADER egyesületek menedzselhessék a LEADER pályázatokat. 

Susovits Vera: Az önkormányzatokat naponta keresik meg pályázatíró cégek, hogy olyan 

pályázatokra szerződjenek le velük, melyeknek a feltételrendszere még nem is ismert. 

Németh Zoltán: Felmérték, hogy hány önkormányzat szeretné a TOP projektmenedzsmentet a 

Megyei Önkormányzattal csináltatni. A válaszokból az derült ki, hogy mindenki. 

Budai Imre: Legyen a pályázatoknál egy szándéknyilatkozat, melyben lenyilatkozza a pályázó, 

hogy a HACS-csal szeretné a projektmenedzsmentet elláttatni, ez érjen plusz pontot számára. 

Páliné Keller Csilla: A NAK által kiadott Vidékfejlesztési Kézikönyvben a 100 oldalból 1 oldal 

szól a települési pályázatokról, ez mutatja az arányokat. 

A Vidékfejlesztési Programnál látható már, hogy minden ki lesz írva a jövő év végéig. Május 

körül már lesz egy döntési lista, ennek ismeretében könnyebben lehetne a TOP forrásokat 

ütemezni. 

Komoly problémát jelent, hogy megyénkben nem besorolt járások vannak, ez hátrányt jelent a 

központi pályázatok esetében. Kevés pontot fognak elérni a települések a földrajzi 

elhelyezkedésük miatt, így ha szakmailag indokolt is egy projekt, hátrányba kerül. 



Németh Tamás: Csak a Téti Járás és Cakóháza jogosult többletpontokra, településeink nem 

nulláról, hanem -5, -10 pontról indulnak majd a központilag meghirdetett pályázati források 

elnyeréséért. 

Páliné Keller Csilla: Ők arra ösztönzik a pályázókat, hogy konzorciumban pályázzanak a 

többletpontok elnyerése érdekében. 

Németh Zoltán javasolja, hogy a felmerült problémák, észrevételek kerüljenek összegyűjtésre, 

és küldjük meg őket Simon Róbert Balázs fejlesztési kormánybiztos és az országgyűlési 

képviselők részére. 

A támogatás intenzitás csökkenése is problémát fog okozni, főként a vállalkozói szférában, 

nehezen tudják majd előteremteni a szükséges saját forrást a pályázók fejlesztési elképzeléseik 

megvalósításához. Kevés a decentralizált forrás, pedig fontos lenne, hogy a megyénkre allokált 

források legyenek. A TOP-pal kapcsolatban december 10. körül tájékoztatót fognak tartani. 

Németh Tamás: Javasolja, hogy negyedévente kerüljön összehívásra a Megyei Önkormányzat 

és a LEADER egyesületek részvételével egy egyeztetés, kibővítve más szereplőkkel (Széchenyi 

Programiroda, EMET, MVH). 

A jelenlévők az észrevételek elküldésére a november 20-i határidőt határozzák meg, és felkérik 

Székely Ritát az észrevételek és a további javaslatok összegyűjtésére és az emlékeztető 

megírására. 

forrás: MNVH megyei referens 

 

 

     

Az emlékeztetőt készítette:                Tóth Zsuzsanna 

 

 

 

Kimle, 2015. november 18. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


